



البنك المركزي العراقي

البنك المركزي العراقي
جمهورية العراق

دائرة الرقابة على المصارف
قسم مراقبة المصارف التجارية

العدد : ٤٢٩/١٩
التاريخ : ٢٠٢٣/٨/١٠

NO :
Date :

المصارف المجازة كافة
م/ زيادة رؤوس أموال المصارف

تحية طيبة.

استناداً الى قرار مجلس إدارة هذا البنك رقم (١٢٧) لسنة ٢٠٢٣ بجلسته المرقمة (١٦٣٨) المنعقدة بتاريخ ٢٠٢٣/٧/١٨، تقرر الآتي:

- ١- زيادة رأس مال المصارف الى ما لا يقل عن (٤٠٠,٠٠٠,٠٠٠,٠٠٠) دينار (اربعمائة مليار دينار عراقي) خلال مدة أقصاها ٢٠٢٤/١٢/٣١ بواقع ثلاث دفعات، على ان لا تقل كل دفعة عن (٥٠,٠٠٠,٠٠٠,٠٠٠) دينار (خمسون مليار دينار عراقي) في ٢٠٢٣/١٢/٣١ و ٢٠٢٤/٦/٣٠ و ٢٠٢٤/١٢/٣١ وللمصرف اجراء الزيادة بدفعة واحدة خلال مدة أقصاها ٢٠٢٣/١٢/٣١.
- ٢- زيادة رأس المال التشغيلي لفروع المصارف الأجنبية بما لا يقل عن (٦٠%) من رأس المال التشغيلي خلال مدة أقصاها ٢٠٢٣/١٢/٣١.
- ٣- في حال عدم التزام مصارفكم بما ورد أعلاه تبادر بالاندماج او تخضع للاستحواذ او التصفية.

مع التقدير.

أ.د. عمار حمد خلف

نائب المحافظ وكالة

٢٠٢٣/٨/١٠

نسخة منه الى /

- وزارة التجارة / دائرة تسجيل الشركات / للتفضل بالاطلاع واتخاذ ما يلزم بقدر تعلق الامر بكم ... مع التقدير

Republic of Iraq
CENTRAL BANK OF IRAQ

Banks Supervision Directorate
Monitoring of Commercial Banks Department
Number: 9/2/439
Date: 02 August 2023

To All Licensed Banks,
Subject: Increase of Banks Capital

Greetings,

Referring to the decision of the Board of Directors of this bank, No. (127) for the year 2023 in its session numbered (1638) held on 18 July 2023, the following has been decided:

1. Increase the banks' capital to no less than IQD 400,000,000,000 (Four Hundred Billion Iraqi Dinars) by no later than 31 December 2024, in three installments, provided that each installment not being less than IQD 50,000,000,000 (Fifty Billion Iraqi Dinars) on 31 December 2023, 30 June 2024, and 31 December 2024. The bank may opt for a single installment increase by no later than 31 December 2024.
2. Increase the operational capital of foreign bank branches by no less than (60%) of the operational capital by no later than 31 December 2023.
3. In the event of your banks not complying with the above, you are required to consider merging, acquisition, or liquidation.

With appreciation..

[Signed]

Dr. Ammar Hamad Khalaf
Governor Deputy by Agency
02 August 2023

A copy forward to/

- Ministry of Trade/ Registrar of companies Directorate/ For your reference and necessary action as it relates to your directorate... With appreciation

CBI Head Office: Al Rasheed St. Baghdad-Iraq
Telephone: 8165171 Telephone Exchange with Line 4
B.O. Box: 64 Fax: 0096418166802
e-mail: cbi@cbi.iq